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Ledamöter Närv. Frånv Tjänstgörande ersättare 

Helene Åkerlind (L) KS ordf 
Karin Qvick (L) AFN 
Per Sundström (KD) AFN 
Kristina Hellström (S) UN 
Marie Rogsberg (S) SBN 
 
Mari Norén Hedberg FRG vice ordf 
Gunilla Ekman FRG 
Elizabeth Rydbäck FRG 
Lars-Göran Wadén FRG 
Sören Norman FRG 
 
Carina Skoog representant Föreningsnätverk 
Barbro Carlestam Schizofreniföreningen 
Roger Hellström förening Balans 
Hans Östman Attention 
Anders Simu Attention 

X  
X 
X 
X 
X 
 
X 
X 
X 
X 
X 
 
X 
X 
 
X 
X 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
X 
 

 

 

Ersättare Närv. Frånv 

Pekka Seitola (M) KS 
Lars Öberg (S) SN 
Alexander Sundqvist(M) KFN 
Ellinor Hedblom (S) ON 
Dick Joelsson FRG 
Marie Nordh FRG 
Anders Ohlsson 
Inger Areen FRG 
Emma Wahlström FRG 
 
Åsa Wahlman Verdandi 
Lars Linder RSMH 
Janet Ohlslid Schitzofreniföreningen 
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Övriga 

Linda Löfvenius, nämndsekreterare SG    
Sofia Persson, kundtjänst SG 
Peter Stewing, X-trafik Region Gävleborg 
Johnny Olofsson, X-trafik Region Gävleborg 
Christina Nylander, X-trafik Region Gävleborg 
Kerstin Weivert, projektledare SG 
Ann-Helen Dahlqvist, verksamhetschef VG 
Pia Gabrielli, verksamhetschef VG 
Ewa Berger, enhetschef VG 
 

 

FRG - Funktonsrätt Gävle  RSMH 
KFN – Kultur- och fritidsnämnden  Attention 
KS – Kommunstyrelsen  förening Balans 
AFN – Arbetsmarknad- och funktionsnämnden Schitzofreniföreningen 
ON – Omvårdnadsnämnden  Föreningsnätverk 
SBN – Samhällsbyggnadsnämnden 
SN – Socialnämnden 
UN – Utbildningsnämnden 
SG – Styrning och stöd Gävle 
VG – Välfärd Gävle 
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§ 18 Mötets öppnande 
Ordföranden hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 
 

§ 19 Upprop 
Upprop görs av sekreteraren, närvarande finns på sidan 2. 
 

§ 20 Val av justerare  
Dick Joelsson utses att justera protokollet. 
 

§ 21 Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes. 
 

§ 22 Föregående protokoll 
Föregående protokoll godkänns och beslutas att läggas till 
handlingarna. 
 

§ 23 Information från X-trafik 
Peter Stewing, Johnny Olofsson och Christina Nylander från Region 
Gävleborg, trafikutveckling X-trafik, är inbjudna till dagen 
sammanträde för att informera och ha dialog med rådet om 
tillgängligheten i kollektivtrafiken. 
 
Region Gävleborg är regional kollektivtrafikmyndighet med ansvar för 
utvecklingen av länets kollektivtrafik, X-trafik handlägger Region 
Gävleborgs myndighetsuppgifter för kollektivtrafiken i Gävleborgs län. 
 
Den 15 juni 2020 tecknades nytt avtal för Gävle stadstrafik, avtalet 
löper på i 10 år. 40 nya bussar ska in i stadstrafiken där bland annat 
linjenumren kommer att skyltas i linjefärg, yttrerop kommer finnas i 
alla bussar, nya inre hållplatsskyltar tas fram, bättre plats för rullstolar, 
samt att alla bussar ska ha lågentré med rullstolsramp. 

X-trafik har tagit fram en ny app. Den tidigare appen hade begränsade 
utvecklingsmöjligheter, den nya appen möjliggör för att kunna utveckla 
de funktioner som kunderna efterfrågar.  

Den nya appen ska innehålla de flesta funktioner som kunderna har 
vant sig vid att använda, som att söka resor, köpa enkelbiljett och 24-
timmarsbiljett, buss på karta, realtid och möjlighet till Swish-
betalningar. Utseendet och sättet att navigera på är nytt. Den nya 
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appen stödjer uppläsningsfunktionen som finns i telefonen (VoiceOver 
och Talkback). 

Kommande förbättringar och vidareutveckling i appen är bland annat, 
ställa upp storleken på texterna i appen, fler förbättringar kopplat till 
tillgänglighet, funktion för att skicka biljett till en annan app-
användare, samt 30-dagarsbiljett i appen. 

De informerar om den obligatoriska förarcertifieringen för särskild 
kollektivtrafik, certifieringen är obligatorisk enligt avtal sedan 2016. 
Över 600 förare har certifierats. I certifieringen ingår bland annat 
bemötande, lokal- och fordonskännedom, samt kunskap om 
hjälpmedel. 

De informerar också om X-trafiks hantering av synpunkter, synpunkter 
lämnas in på www.xtrafik.se ”Synpunkter på serviceresor”. Vid 
inkomna synpunkter undersöks fakta och omständigheter, 
trafikföretagen kontaktas alltid för detta. Åtgärder vidtas vid behov och 
återkoppling görs alltid till anmälaren, oftast inom 5 arbetsdagar 

Nya tillgänglighetsanpassade hållplatser planeras i Gävle, de 
hållplatser det handlar om ska ha 20 eller fler påstigande per dag. 

Slutligen ger de en kort information om pågående projekt vid Bollnäs 
resecentrum och det framtida projektet vid Gävle sjukhus samt Gävle 
Västra. 

Efter informationen så förs dialog med rådet. Bland annat för rådet 
fram följande synpunkter och frågor: 

 Fundering över hur snart man släpper på förbudet att kliva på 
bussar i fram. Ledarhundar är inlärda att använda främre 
dörren och nu försvårar förbudet påstigningen för kund och 
ledarhund.  
X-trafik följer Hälsomyndighetens rekommendationer och ser 
över detta löpande.   

 Bältena på regionsbussarna kan vara något korta.  
Kundcentrum har bältesförlängare att låna ut, dessa får lånas 
under längre perioder. 

 Samordning av färdtjänst vid större sammankomster och 
tillställningar. 

 Om busschauffören ska hjälpa till med rampen för på- och 
avstigning. Svar: Ja. 

 Uppkoppling till appen vid köp av biljett. Möjlighet att köpa 
biljett utan att berätta var man ska åka? 
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Uppkoppling till appen är ett sätt att undvika fusk på appen och 
därmed olovligt åkande på bussarna.   

 Förvirrande hållplatsbeskrivningar.  
 Busschaufförernas kunskap om hjälpmedel.  
 Sjukresor för dem som är 70 år och yngre. 
 Tillgänglighet och likabehandling. 
 Bättre och större skyltar på förstärkningsfordonen om vilken 

linje de kör. 
 Det sitter ett stort grönt L på backspeglarna på alla nya bussar i 

Gävle, vad betyder det? Det kan förväxlas med att det är grön 
linje som kommer. 

 Kartorna på rådhuset är förvirrande och resenärer tolkar det 
som om kartorna är fel ritad.  

 Bara 2 handikapp hållplatser på Bollnäs nya resecenter. Behövs 
det mer? 

 Byten mellan UL och X-trafik är inte bra. Furuvik och Skutskär. 
 
Representanterna från X-trafik meddelar att de tar med sig 
synpunkterna och återkommer med svar på frågor. 
 

§ 24 Lägesrapport från projekt en Äldrevänlig kommun 
Projektledare Kerstin Weivert ger en lägesrapport och informerar om 
höstens kommande aktiviteter för projektet Äldrevänlig kommun. Hon 
inleder med att informera om justerad tidsplan för projektet. 
 
Stödlinje Corona mottog drygt 800 samtal under perioden 31 mars till 
31 juli, där majoriteten av samtalen var från riskgrupp, 70 år och äldre. 
Inledningsvis handlade största delen av samtalen om inköp- och 
apoteks-ärenden men efter att en tid passerat har orossamtalen ökat. 
Främst orosamtal kopplat till ensamhet och psykisk ohälsa. Stödlinjen 
Corona fortsätter under hösten. Stödlinjen samarbetar med Volontär 
Gävle och olika samverkanspartners, det har varit stor mobilisering och 
många samverkanspartners har anmält sig. En delrapport för 
stödlinjen har tagits fram. 

Reflektioner som gjorts är att det tekniska och digitala ibland kan ställa 
till svårigheter istället för möjligheter. Projektet Äldrevänlig kommun 
kommer fortsätta arbetet för att minska det digitala utanförskapet för 
kommunens äldre. Hur kan digitala lösningar skapa reella lösningar 
och hur ska vi hjälpa fler att bli digitala? 

Baslinjeundersökning med enkät för att ta reda på hur äldre upplever 
sina förutsättningar för att leva och åldras i kommunen har genomförts 
under våren tillsammans med FoU Välfärd Region Gävleborg. 
Synpunkterna och svaren i enkäten är en viktig del i arbetet med att 
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föreslå åtgärder i en kommande handlingsplan. Projektdeltagarna 
kommer under de första två veckorna i november ges möjlighet att 
påverka arbetet med handlingsplanen. Kerstin fortsätter informera om 
att kommunen fått avslag på EU-ansökan om medel (Erasmus) för att 
driva frågor i ett partnerskap med tre olika länder, avslaget var med 1 
poäng. Omprövning har ansökts men nu blickas det framåt mot nästa 
ansökansperiod. 

Slutligen informerar Kerstin kortfattat om höstens aktiviteter och om 
projektet fortsatta arbetet med att försöka minska ofrivillig ensamhet. 

Bilagor: 

 Presentation – Lägesrapport Äldrevänlig kommun 2020-10-05 
 

§ 25 Lägesrapport om funktionsrättsfrågor under 
Coronapandemin och framåt – daglig verksamhet och 
gruppboende 
Ann-Helen Dahlqvist, verksamhetschef och Pia Gabrielli, 
verksamhetschef på Välfärd Gävle är inbjudna till dagens sammanträde 
för att ge rådet en lägesrapport för daglig verksamhet och 
gruppboenden under pågående coronapandemi. 

Måndag den 30 mars stängde alla verksamheter inom Enheten för 
daglig verksamhet (EDV). Stängningen genomfördes för att förhindra 
smittspridning av det nya coronaviruset (covid-19) och för att 
personalresurser skulle kunna omfördelas. Därefter utfördes en 
kartläggning för att identifiera behoven och utifrån dessa hitta 
lösningar för både den dagliga verksamheten och gruppboenden. 

Från och med augusti har Välfärd Gävle arbetat med att ta fram förslag 
på planerad öppning av daglig verksamhet men i anpassad takt. Då 
man identifierat att all verksamhet inte kommer kunna öppnas upp i 
dagsläget så behövs en genomgång av bland annat längden på 
aktiviteterna, arbetsplatserna och arbetsuppgifterna för att anpassa 
dem utifrån pågående situation.  
 

§ 26 Information om ny verksamhet inom kontor 
Förebyggande och Stöd 
Ann-Helen Dahlqvist, verksamhetschef, Pia Gabrielli, verksamhetschef 
och Ewa Berger, enhetschef på Välfärd Gävle är inbjudna för att 
informera om ny verksam het inom kontor Förebyggande och Stöd som 
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ska ge bättre möjlighet till sysselsättning för personer med psykisk 
ohälsa.  

Välfärd Gävle startar en ny verksamhet på träffpunkt Nygården. 
Nygården utvecklas från att enbart vara en träffpunkt till att också 
inrymma en verksamhet som erbjuder stimulerande sysselsättning där 
målet på sikt kan vara studier eller arbete. 

Verksamhet och aktiviteter kommer anpassas utifrån pågående 
coronapandemi. 
 
Bilagor:  

 Ny verksamhet inom kontor Förebyggande och stöd 
 

§ 27 Information om arbetet med tillgänglighet på Gävle 
kommuns webbplats utifrån Lagen om tillgänglighet till 
offentlig service 
Punkten utgår från dagens sammanträde. 
 

§ 28 Återrapportering från Tillgänglighetsgruppen 
Minnesanteckningar från tillgänglighetsgruppen har skickats ut som 
återrapportering fram till och med 2 oktober 2020. 

Bilagor:  

 Minnesanteckningar tillgänglighetsgruppen fram till 2 oktober 
2020 

 

§ 29 Rapportering från Gävle kommuns 
Funktionsrättsråds kontaktpolitiker 

Marie Rogsberg (S) ersättare i Samhällsbyggnadsnämnden 

Informerar om pågående arbete i nämnden. Rådet framför synpunkter 
gällande Tullhuset och hur området/entrén runtom funktionsmässigt 
utformats och antalet handikapparkeringar i anslutning till huset. 
Rådet framför synpunkter på att samordning av dialog och 
kommunikation för nybyggnationer så som Tullhuset behöver 
förbättras. 

Fråga om reklamskyltar/trottoarpratare längs med gångvägar i stan, 
hur ofta kontrolleras butiker och restauranger gällande detta? 
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Helene Åkerlind (L) vice ordförande i Kommunstyrelsen  

Informerar om att nytt avtal med Citysamverkan ska gå upp till 
kommunstyrelsens för beslut i veckan, det nya avtalet lägger lite mer 
fokus på tillgänglighet. 

Karin Qvick (L) ledamot i Arbetsmarknad och funktionsrättsnämnden 

Informerar att verksamheter inom Enheten för daglig verksamhet 
öppnar upp igen sedan varit stängda i våras på grund av Covid-19.  

Synpunkter finns över att det skriftliga och muntliga språket från 
politiker och tjänstemän bör vara på mer lättläst och lättförståeligt 
språk. Fråga ställs om vuxenutbildning och Särvux kommer tilldelas 
mer medel.  

Kristina Hellström (S) ledamot i Utbildningsnämnden 

Informerar om budgetarbetet som pågår. Samtal pågår mellan Region 
Gävleborg och Gävle kommun då dyslexiutredningar inte längre utförs 
av regionen. 

Frågor ställs om bland annat lärares utbildningar för barn med autism, 
hur skolan hanterar och följer upp hemmasittare, samt fungerande 
verksamhet på skolarna för barn med dyslexi.  

Rådet beslutar att ta upp skolfrågan på dagordningen under våren 
2021. 

Lars Öberg (S) ordförande i Socialnämnden 

Informerar om budgetarbetet som pågår. 
 

§ 30 Samarbete med Kommunala Pensionärsrådet 
gällande arbetet om aktiv involvering vid nybyggnation 
och exploatering 

Ordföranden frågar rådet om det vill starta en arbetsgrupp tillsammans 
med Kommunala pensionärsrådet gällande frågor om aktiv involvering 
vid nybyggnationer och exploatering. Syftet med arbetsgruppen är att 
ta tillvara de gemensamma frågor och synpunkter som finns vid frågor 
kopplat till nybyggnation och exploatering. Rådet beslutar att man vill 
starta en arbetsgrupp och att fyra representanter ska utses från 
funktionsrättsrådet, två representanter från vardera utskott i rådet. 
Namnen lämnas in till ordföranden och sekreterare.   
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§ 31 Remissvar och yttranden 

 Remissvar Mobilitetsnorm, skickat av Lars-Göran Wadén 
 Remissvar Granskning av förslag till detaljplan Sätra 57:1, 60:1, 

60:2 mfl., kv Skrindan, Trillan och Kärran, skickat av Lars-
Göran Wadén 

 Remissvar Trafikförsörjningsprogram – färdtjänst och 
riksfärdtjänst, från Funktionsrätt Gävle 

 
Rådet efterfrågar Trafikförsörjningsprogrammet – färdtjänst och 
riksfärdtjänst. Remissvar har lämnats in till 
Samhällsbyggnadsnämnden och rådet är intresserade av att få 
återkoppling på arbetet med programmet. 
 

§ 32 Anmälningsärenden/För kännedom 

 Inbjudan: Konferens med paraidrotten och allas rätt till en aktiv 
fritid i fokus 

 Kommunfullmäktige 2020-05-18 § 18 Motion (V) - Skriv 
underlagen till beslut på lättläst svenska 

 Kommunfullmäktige 2020-03-30 § 7 Riktlinjer för skol-skjuts 
och elevresor i Gävle kommun 

 Beslut om antagande - Rångsta 1:6 m.fl. Hedesunda IP 
 Underrättelse om antagande och granskningsutlåtande - 

Detaljplan Norr 2:1 Drottninggatans östra del Gävle kommun 
 

§ 33 Utskickat till rådet sedan senaste sammanträdet 

 Granskning av förslag till detaljplan Sätra 57:1, 60:1, 60:2 mfl., 
kv Skrindan, Trillan och Kärran 

 Remiss gällande Gävle kommuns nya mobilitetsnorm 
 Samråd om förslag till detaljplan Söder 69:3, 69:4 m.fl., kv 

Herakles 
 Samråd om förslag till detaljplan Olsbacka 51:1 och 51:2, 

Hedvigslund 
 Nyhetsbrev 13, 14, 15,16, 17, 18, 20, 21, 22, 23, 24 och 25 ”Vi 

bygger om Drottninggatan”, från Livsmiljö Gävle, 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 
Rådet framför synpunkter på den sortens träd som planeras att 
planteras längs Drottninggatan, sorten kan avge stark doft. Marie 
Rogsberg (S) tar med sig synpunkten till Samhällsbyggnadsnämnden. 
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§ 34 Övrigt 
Under punkten övrigt tas följande synpunkter och frågor upp: 

 Information om att psykiatriveckan i Gävleborg pågår under 
vecka 41. Många av evenemangen är digitala. 

 På Apelgatan vid Apelgården i Hemsta åker det ofta bilar på 
cykelvägen. Synpunkter på detta har lämnats in till sektor 
Livsmiljö. Man önskar återkoppling på hur synpunkterna 
hanteras. 

 Synpunkter på att kommunens tillgänglighetstrateg endast har 
en halvtidstjänst för dessa frågor.  

 Synpunkter gällande den borttagna bommen och att det 
förekommer buskörningar längs den delen av Nygatan där 
bilkörning inte är tillåten. Det pågår arbete med att se över 
frågan om den nedtagna bommen på sektor Livsmiljö.  

 Synpunkter på att både privatpersoners bilar, företagsbilar samt 
kommunens egna bilar står parkerade på trottoarer och skapar 
svårigheter för säker förbipassering.  

 Rullstolsgunga saknas i lekparker i flera stadsdelar, bland annat 
i den nybyggda lekparken i Hemlingby. Ordföranden och 
Josefine Wennelin tar med sig frågan till berörd tjänsteperson 
på sektor Livsmiljö.  

 

§ 35 Nästa möte 
Nästa möte är måndag den 7 december 2020 kl. 13.00.  

Mötesrum Amsterdam i Förvaltningshuset, men det ska ses över om en 
större lokal kan bokas in för kommande sammanträde. 
 

§ 36 Avslutning 
Ordföranden tackar deltagarna och avslutar dagens sammanträde. 
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